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Jaarverslag Familievereniging Bartiméus 2015 
 
Bestuurssamenstelling  
Het Bestuur van de Familievereniging bestond op 31 december 2015 uit de volgende personen: 
Dik de Jongh   –  Voorzitter 
Ko Verbree   –  Penningmeester 
Alies Zandbergen  –  Secretaris 
Cor Maat   –  Bestuurslid 
Ria Manni – Ruinard  –  Bestuurslid 
Tonny Wildvank  –  Bestuurslid 
In september 2015 heeft Gerrit van der Graaf zich teruggetrokken uit het bestuur.  
 
Bestuursvergaderingen  
Het bestuur van de Familievereniging vergaderde in 2015 vijf keer. De vaste vergaderavond is op 
maandagavond van 17.30 – 21.00 in Doorn. De voorjaarsvergadering vond plaats op zaterdag 25 april 
2015, en de najaarsvergadering op zaterdag 7 november 2015.  
 
Ledenvergaderingen 2016 
Op de voorjaarsvergadering werd de gastpresentatie verzorgd door mevrouw Loes den Dulk van 
Raad op Maat. Het thema was ‘Regelgeving rond beschikking en wils(on)bekwaamheid’. Aan de hand 
van enkele praktijkvoorbeelden werd besproken hoe zeggenschap over het eigen leven, een wettelijk 
recht van ieder mens, zich verhoudt tot ondersteuning door een wettelijk vertegenwoordiger 
wanneer er sprake is van wilsbekwaamheid en ook wanneer er sprake is van wilsonbekwaamheid. De 
tweede presentatie na de pauze betrof de toelichting op een eerste versie het document ‘Missie, 
Visie en Strategie’ door bestuurslid Tonny Wildvank, voorzitter van de studiecommissie MVD.  
Op de najaarsvergadering werd voor de pauze een presentatie verzorgd door mevrouw Jopie 
Nooren, voorzitter van de Raad van Bestuur van Bartiméus, en mevrouw Carla Aalderink, directeur 
van het Bureau van de Vereniging Bartiméus. Beiden gaven een overzicht van enkele bijzondere 
projecten die in het kader van het 100-jarig bestaan van Bartiméus geïnitieerd en gefinancierd zijn 
door Stichting en/of Vereniging ten behoeve van blinden en slechtzienden. Na de pauze werd het 
eindrapport Missie, Visie en Strategie, advies van de ledenvergadering van de Familievereniging 
Bartiméus aan de vergadering voorgelegd ter finale goedkeuring. Het document werd door de 
vergadering geaccordeerd.   
 
Bartiméus 100 jaar 
In 2015 bestond Bartiméus 100 jaar en ter ere daarvan werden door Bartiméus verschillende 
festiviteiten georganiseerd. De Familievereniging heeft op de najaarsvergadering aan zowel Jopie 
Nooren als Carla Aalderink een bronzen beeldje aangeboden, als symbool voor de samenwerking 
tussen de Stichting, de Vereniging en de Familievereniging.  
 
Studiecommissie Missie, Visie en Strategie 
Deze begin 2014 samengestelde studiecommissie Missie, Visie en Strategie zette in 2015 haar 
werkzaamheden voort. In de najaarsvergadering van 2014 was van de leden mandaat verkregen om 
de daar gepresenteerde eerste herziening van missie, visie en doelstellingen verder uit te werken. In 
2015 werkte de commissie verder aan de herziening van de missie en visie van de Familievereniging. 
Tijdens de voorjaarsvergadering van 25 april werd een eerste versie van het document ‘Missie, Visie 
en Strategie’ gepresenteerd door Tonny Wildvank, voorzitter van de studiecommissie. In een 
bijeenkomst op 30 maart 2015 was op deze versie al feedback gevraagd van mevrouw Nooren, 
voorzitter van de Raad van Bestuur van Bartiméus en mevrouw Muijrers, Directeur Wonen van 
Bartiméus. De opmerkingen en kanttekeningen uit deze bespreking en de voorjaarsvergadering zijn 
verwerkt in het rapport, dat vervolgens werd voorgelegd in een extra bestuursvergadering op 29 juni 
2015. Met de bevindingen uit al deze besprekingen werd begin najaar 2015 het eindrapport ‘Missie, 
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Visie en Strategie, advies van de ledenvergadering van de Familievereniging Bartiméus’ opgeleverd. 
Dit rapport werd gepresenteerd in de Najaarsvergadering van 2015 en daar ter besluitvorming 
voorgelegd. Concreet werd de vergadering om instemming gevraagd met de volgende onderdelen 
van het rapport: 

1. De missie en visie 
2. Het handhaven van de individuele belangenbehartiging 
3. Het doen van voorstellen voor het mantelzorgplan 
4. a. Het willen zijn van ambassadeurs voor nieuwe ouders 

b. Het systematisch delen van ervaringen/ervaringsdeskundigen voor de voorgestelde 
wijzigingen en daaruit voortvloeiende vervolgstappen.  

5. Actief de omgeving te beïnvloeden, maar daarbij gebruik te maken van de kracht van meer 
Familieverenigingen, zoals via KansPlus.  

6. Het instellen van een aantal werkgroepen om bovenstaande te bewerkstelligen. Concreet 
gaat het om commissies rond de volgende thema’s: informatievoorziening; scholing 
mentoraat, bewindvoering en curatorschap; ledenwerving; visieontwikkeling mantelzorg; 
aanpassing statuten.  

De ledenvergadering stemde in met bovengenoemde punten, en gaf daarmee het bestuur mandaat 
om op de ingeslagen weg door te gaan. De commissie bestond uit de volgende personen:  

 Tonny Wildvank (voorzitter en lid bestuur Familievereniging Bartiméus) 

 Ab van Dijk (voorzitter Stichting Mentoren Bartiméus) 

 Lou Kimpen (scheidend voorzitter Cliëntenraad Wonen) 

 Paul Lucardie (adviseur bestuur Familievereniging) 

 Hans de Wit (secretaris Stichting Bewindvoering Cliënten Bartiméus) 

 Siebrich Zeinstra (lid Familievereniging en mentor) 

 Guido Gunsing (beleidsmedewerker Bartiméus, op persoonlijke titel) 
 
Enquête Verwantenbegeleiding 
In 2015 is een enquête verwantenbegeleiding verstuurd aan de cliëntvertegenwoordigers van 
Bartiméus. De enquête kwam voort uit een initiatief in 2013 van de Familievereniging samen met de 
Sector Wonen en het maatschappelijk werk van Bartiméus. Gepeild werd of vertegenwoordigers 
behoefte hadden aan begeleiding door het maatschappelijk werk van Bartiméus rond thema’s die 
specifiek te maken hebben met de verantwoordelijkheid en zorg voor een gehandicapt familielid of 
niet verwante cliënt; dit kan de verwerking ervan betreffen, het loslaten van de dagelijkse zorg, 
samenwerking met de professionele zorg, etc.. De enquête werd in oktober 2015 verzonden naar alle 
cliëntvertegenwoordigers. De respons die eind 2015 binnen was gaf al een eerste, divers, beeld. Een 
aantal respondenten gaf aan behoefte te hebben aan begeleiding en daar ook voor te willen betalen; 
anderen wilden dat niet en een aantal respondenten gaf aan pas op termijn behoefte te hebben aan 
begeleiding. De eindrapportage volgt in 2016.  
 
Themadag Rouwverwerking 
Door Bartiméus werd, deels in het kader van het 100-jarig bestaan, in 2015 het initiatief genomen tot 
een themadag(deel) over verlies en rouwverwerking voor cliëntvertegenwoordigers. In de loop van 
2015 schoof de Familievereniging aan bij de voorbereidingscommissie voor deze themadag. Ook de 
geestelijke verzorging is betrokken bij de organisatie. Geconstateerd werd dat zowel de enquête als 
de themadag als thema hebben de mogelijke moeite en pijn van cliëntvertegenwoordigers in de 
verantwoordelijkheid en zorg voor hun cliënt. De thema zal plaatsvinden op 21 mei 2016 en daarom 
kunnen de uitkomsten van de enquête nog als extra input gebruikt worden voor de invulling ervan. 
Doelgroep van de themadag zijn ouders, brussen en niet-verwante cliëntvertegenwoordigers. Er zal 
een film vertoond worden met interviews en er komt een spreekster die zelf ervaringsdeskundige is,  
die spreekt over de vraag hoe om te gaan met het feit dat kind, broer, zus, cliënt niet voldoet aan 
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‘vanzelfsprekendheden’. Onderdeel van het programma zullen ook gesprekken in kleine kring zijn 
tussen de aanwezigen onderling. De Vereniging Bartiméus Sonneheerdt financiert de dag.  
 
Kansplus 
Het bestuur ontving voor de zomer een uitnodiging van KansPlus om met familieverenigingen en –
raden van andere zorginstellingen bij elkaar te komen. KansPlus heeft zich ten doel gesteld beleid te 
formuleren rond de positie en rol van cliëntvertegenwoordigers en mantelzorgers. KansPlus ziet voor 
zichzelf een belangrijke rol weggelegd in het juist en volledig informeren van de overheid over de 
positie van familie/vertegenwoordigers van gehandicapten. Bij een eerste bijeenkomst op 8 
september 2015 waren in totaal 6 familieverenigingen aanwezig. Naar aanleiding van deze 
bijeenkomst en met input vanuit de aanwezigen, onder andere vanuit de Missie, Visie en Strategie 
van de Familievereniging Bartiméus, is een manifest opgesteld, dat werd gepresenteerd op een 
vervolgbijeenkomst op 13 november 2015. Familieverenigingen en mantelzorgers zullen in de 
(nabije) toekomst een veel grotere rol gaan spelen in de zorg, en KansPlus wil daarop anticiperen 
door in dit Manifest uiteen te zetten hoe de zorg in de toekomst ingericht zou kunnen worden.  
Een tweede initiatief van KansPlus in 2015 het ‘aanzoeken’ van instellingen om te participeren in de 
‘Proeftuin’, een project waarin de instelling intern een aantal gesprekken voert en visie ontwikkelt 
over de vormgeving van de mantelzorg rond de cliënten, inclusief de belangenbehartiging van de 
mantelzorgers. In een gesprek op 23 november 2015 met Bestuur en Directie van Bartiméus is deze 
vraag door de Familievereniging voorgelegd. Dezen verklaarden zich echter niet bereid om Bartiméus 
als ‘Proeftuin’ beschikbaar te stellen, onder andere vanwege de interferentie met het project ‘Pak de 
Regie’, het interne project wat ook al sterk inzet op de rol en positie van cliëntvertegenwoordigers.    
 
SBCB en SMB 
In de eerste bestuursvergadering van 2015 werd het jaarverslag van 2014 van de SBCB besproken. 
Per 31 december 2014 had de SBCB 61 cliënten ‘in portefeuille’. Volgens het tripartiete convenant 
van 25 januari 2010 met de Familievereniging neemt één lid van commissie Zakelijke Dienstverlening 
als waarnemer deel aan de vergadering van de SBCB. Dat waarnemerschap is sinds 2013 vacant. 
Omdat ook de Commissie Zakelijke Dienstverlening door de koerswijziging van de Familievereniging 
niet meer in functie is, moet gezocht worden naar een nieuwe vorm van overleg tussen de SBCB en 
Familievereniging.  
Op 23 november 2015 vond overleg plaats van de SMB met de RvB, de Directie Wonen, de CRW en 

de Familievereniging. Aan de orde was het evaluatieverslag van de SMB. De vraag lag voor of de SMB 

een kleine eigenstandige stichting moet blijven of aansluiting moet zoeken bij een grotere stichting. 

De huidige vorm is kwetsbaar vanwege de kleinschaligheid en de beperkte mankracht, maar 

garandeert wel een persoonlijke benadering binnen de vertrouwdheid van Bartiméus. Besloten werd 

dat de SMB daarom haar werkzaamheden in de huidige vorm kan continueren.  

 
Cliëntenraad 
Halverwege 2015 vond een evaluatie plaats van de verkiezingen van de Cliëntenraad in 2014, door de 
LSR in opdracht van de Directie Wonen van Bartiméus. Twee bestuursleden van de Familievereniging, 
de voorzitter en de secretaris, zijn voor deze evaluatie geïnterviewd. In beide interviews is kenbaar 
gemaakt dat de procedurele gang van zaken rond de verkiezingen niet geheel vlekkeloos en conform 
het reglement is verlopen. Beide geïnterviewden hebben geen terugkoppeling gehad van de LSR, 
noch een versie van het uiteindelijke evaluatierapport.  
In 2015 kwamen er meerdere signalen vanuit de achterban bij de Familievereniging binnen dat er 
zorgen bestaan over de kwantitatieve en kwalitatieve bezetting op de groep. De Familievereniging 
heeft deze signalen telkens doorgegeven aan de Cliëntenraad Wonen. In de CRW zaten in 2015 de 
bestuursleden Tonny Wildvank en Cor Maat, en de verenigingsleden Heidi Markus en Theo Poelman. 
Halverwege 2015 gaf Heidi Markus haar zetel op vanwege drukke werkzaamheden.  
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Overleg Bestuur Familievereniging, Raad van Bestuur en Directie Wonen 
Op 13 januari 2015 vond een overleg plaats tussen het bestuur van de Familievereniging, de RvB en 
de Directie. Het betrof een uitgesteld overleg uit 2014. Besproken werd de verhouding tussen 
Cliëntenraad en Familievereniging en de communicatie nu (bestuurs)leden van de Familievereniging 
zitting hebben in de Cliëntenraad Wonen. Besproken werd ook dat ook de komende jaren de gelden 
vanuit het publieke stelsel minder zullen worden, en dat Bartiméus meer dan andere instellingen 
specifieke zorg voor de doelgroep van visueel gehandicapten wel in huis houdt hoewel die niet vanuit 
de zorgverzekeraar bediend wordt. Bartiméus zal scherper aan de wind moeten blijven varen.  
Daarnaast vond een eerder genoemd overleg plaats op 30 maart over het document ‘Missie, Visie en 
Strategie’ van de studiecommissie. Tot slot trof de Familievereniging de RvB en de Directie Wonen in 
het overleg op 23 november 2015 over de evaluatie van de SMB. In dat overleg werd vervolgens nog 
gesproken over het verzoek van KansPlus of Bartiméus beschikbaar was als ‘Proeftuin’ voor reflectie 
op de positie van mantelzorgers. De RvB en de Directie Wonen zagen daar echter van af.  
 
Commissies 

 De Commissie Zakelijke Dienstverlening is, evenals in 2014, ook in 2015 niet bij elkaar 
geweest. Afgewacht wordt of de concrete uitkomsten uit die Studiecommissie voor 
werkzaamheden met zich mee zullen brengen.  

 De Commissie Implementatie heeft voor een deel zitting genomen in de Studiecommissie 
Missie en Visie. Ook voor deze commissie geldt dat afgewacht wordt wat de uitkomsten van 
de Studiecommissie aan werkzaamheden zullen opleveren.  

 De Commissie Communicatie bestond feitelijk uit de redactie en drukker van de Hagekring. 
Zowel het redactie- als het drukproces liep in 2015 om verschillende redenen herhaaldelijk 
vertraging op. Mede door het faillissement van de drukker werd in augustus 2015 besloten 
over te stappen naar een andere drukker en de redactie van de Hagekring voorlopig onder te 
brengen bij het secretariaat van de Familievereniging.  

 De Commissie Bouwkundige Adviezen had in 2015 een vacature met het aftreden van de 
heer Map van Trigt van de Familievereniging. Eind 2015 was deze vacature nog niet vervuld.  

 
Kascommissie 
In elke voorjaarsvergadering wordt conform de statuten van de Familievereniging een Kascommissie 
benoemd, die tenminste uit twee personen bestaat en die geen deel  uitmaken van het Bestuur. 
Deze commissie onderzoekt de rekening en verantwoording van het Bestuur en brengt aan de 
Algemene Ledenvergadering verslag uit van haar bevindingen. De kascommissie bestond begin 2015 
uit Gerard Elkhuizen en Jur Zandbergen, met Paul Lucardie als reservelid. In de Voorjaarsvergadering 
volgde Paul Lucardie Jur Zandbergen op. Mevrouw Gea Hofman bood zich aan als reservelid. 
 
Financiën 
In de voorjaarsvergadering van 25 april 2015 werd de rekening en verantwoording over 2014 door de 
aanwezige leden goedgekeurd. In de najaarsvergadering van 7 november 2015 werd de begroting 
voor 2016 door de aanwezige leden vastgesteld. 
 
Ledenaantal  
De Familievereniging telde aan het eind van 2015 195 leden, waaronder enkele ereleden, niet-
betalende leden en begunstigers. 
 
Utrecht, januari 2016 


